
Protokół Nr 5/19

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 14 maja  2019r.
godz. 12,00 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach ul. Zamkowa 16 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Radni zostali skutecznie powiadomienie o posiedzeniu Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja na temat przyjęcia porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia KOKiS Nr 4/19 z dnia 20 marca 2019r. .
3.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli
zatrudnionych  w  przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez  Miasto  Pabianice
z autopoprawką.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  ustalenia  planu  sieci  publicznych  szkół
podstawowych prowadzonych przez Miasto  Pabianice  oraz określenia granic  obwodów
publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019r.
5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  powołania  Komisji  Konkursowej  do  spraw
przyznawania  nagrody  rady  Miejskiej  w  Pabianicach  dla  najzdolniejszych  uczniów,
mieszkańców Gminy Miejskiej Pabianice.
6.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wykazu  kąpielisk  na  terenie
Gminy Miejskiej Pabianice na rok 2019. 
7. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2018 w zakresie Wydziału Edukacji Kultury i Sportu.
8. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2018 w zakresie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji.
9. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2018 w zakresie Miejskiego Ośrodka Kultury.
10. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2018 w zakresie Muzeum Miasta Pabianic.
11. Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2018 w zakresie Miejska Biblioteka Publiczna.
12. Sprawy różne

Ad. 1
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu  Pani  Iwona  Marczak
(dalej: Przewodnicząca  Komisji)  przywitała  wszystkie  osoby  przybyłe  na  posiedzenie
Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do porządku obrad (zał. nr 2). Uwag nie
było, przyjęto.

Ad. 2
Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do protokołu nr 4/19 dnia 20 marca 2019r.
2018r. Uwag nie było, przyjęto.
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Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Pabianic na 2019r.
- projekt nr 1 (zał. nr 3)

Skarbnik  Miasta  Pabianic  Pani  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta):
na początku  chciałam  powitać  Państwa  w  nowej  roli  i  przedstawić  Pana  Mariusza
Hochmana, który podczas mojej nieobecności będzie zastępował mnie w obowiązkach,
a także będzie uczestniczył w sesjach i komisjach Rady Miejskiej.

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 68.967,98 zł w następujących pozycjach: 
dochody bieżące
odszkodowanie  od  firmy  ubezpieczeniowej  za  uszkodzoną  wiatę  przystankową  na

przystanku Orla/Kilińskiego - 3.967,98 zł
dotacja z Powiatu Pabianickiego dla Miejskiej Biblioteki 65.000,00 zł 
Pozyskane środki w wysokości 68.967,98 zł przeznacza się na:
- konserwację przystanków komunikacji zbiorowej dla Wydziału Infrastruktury Technicznej
i Komunikacji 
- zwiększenie planu dotacji dla Miejskiej Biblioteki Publicznej - 65.000,00 zł 

III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień:
Referat Planowania i  Sprawozdawczości  Budżetu -  przeniesienie środków w wysokości
212.000,00 zł z rezerwy inwestycyjnej 
Wydział  Inwestycji  i  Eksploatacji  na  zadanie  pn:  -„Przebudowa  chodnika  w  drodze
powiatowej nr 3304E - ul. Nawrockiego w Pabianicach, Gmina Miejska Pabianice - dotacja
celowa 

Wydział Edukacji, Kultury i Sportu - przeniesienie kwoty 126.500,00 zł 
Zmniejszenie w grupie wydatków bieżących - dotacje w dz.801 - 80149 
Zwiększenie w grupie wydatków bieżących - dotacje w dz. 801, rozdz. 80104
Zmiany  planu  dotacji  związane  są  z  mniejszą  niż  planowano  liczbą  uczniów
niepełnosprawnych  uczęszczających  do  przedszkoli  niepublicznych  na  terenie  Miasta
Pabianic,  oraz  zwiększenie  liczby  dzieci  z  Pabianic  uczęszczających  do  przedszkoli
w innych gminach. 
Wydział Edukacji, Kultury i Sportu - przeniesienie kwoty 18.795,48 zł 
Zmniejszenie w  grupie  wydatki  bieżące  -  wynagrodzenia  i  pochodne  od  wynagrodzeń
z dz. 854, rozdz. 85401 
zwiększenie w grupie wydatków statutowych do dz. 801, rozdz. 80101 
Przesunięcie środków ma na celu uzupełnienie środków na pokrycie wydatków na zakupy
materiałów w ramach realizacji projektu „ Utworzenie punktu dydaktycznego pn." Cztery
Pory Roku " przy Szkole Podstawowej Nr 14 w Pabianicach, na pokrycie kosztów rozbiórki
budynku gospodarczego w Szkole Podstawowej nr 15 

IV.  Zmiana  w  załączniku  -  Limity  wydatków na programy i  projekty realizowane
ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, dotyczy 
Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji 
Zwiększa  się  plan  wydatków  o  kwotę  439.718,85  zł  na  rok  2020  z  przeznaczeniem
na zadanie inwestycyjne pn: „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w Pabianicach". 

Głosowanie ws pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały:  za -  7,  przeciw -  0,
wstrzymało się – 0.
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Ad. 4
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli
zatrudnionych w przedszkolach i  szkołach prowadzonych przez Miasto Pabianice
z     autopoprawką (zał. nr 4) 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pan Waldemar Boryń (dalej Naczelnik
WEKiS) omówił projekt ww. uchwały.

Podjęcie  niniejszej  uchwały  wynika  z  konieczności  ujednolicenia  przepisów
zawartych  w  regulaminie  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  przedszkolach
i szkołach  prowadzonych  przez  Miasto  Pabianice.  W  wyniku  negocjacji  pomiędzy
Prezydentem  Miasta  Pabianic  a  nauczycielskimi  związkami  zawodowymi  zmianie
uległy stawki  dotyczące  dodatku  funkcyjnego  oraz  dodatku  motywacyjnego.  Obecnie
dodatek motywacyjny wynosi 4%, a od 1 stycznia 2020r. będzie wynosił 5%. Poza tym
dokonano  zmian  technicznych,  bo  nie  skutkujących  wydatkami  finansowymi,  w  tabeli
dodatku  funkcyjnego,  bo  część  szkół  uległo  znaczącym  przekształceniom,  ale  to  że
szkoła się zmniejszyła nie znaczy, że zmniejszyła się praca w danej szkole, stąd nowe
widełki,  które  pozwolą  docenić  tych  dyrektorów,  którzy  muszą  wygaszać  gimnazja,
a jednocześnie prowadzą szkoły podstawowe. Ostatnia zmiana to zwiększona możliwość
indywidualnego  przyznania   dodatku  motywacyjnego  dla  konkretnego człowieka,  dotąd
maksymalnie 30%, teraz będzie 40%.

Zgodnie z  art.  30 ust.  6a ustawy z dnia  26 stycznia  1982 r.  Karta  Nauczyciela
(t. j. Dz. U. z 2018 r. poz. 967 i poz. 2245) regulamin podlega uzgodnieniu ze związkami
zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. 

Radny  Włodzimierz  Stanek:  czy  jakiekolwiek  dodatki  w  związku  z  praca  z  dziećmi
w nauczaniu integracyjnym są przewidziane, w ustawie wprawdzie tego nie ma, ale czy
związki ten temat poruszyły i jak to się skończyło?

Naczelnik  WEKiS:  nie  mam  dobrych  wiadomości.  Doszło  do  zakwestionowania
wcześniej obowiązującego przepisu, teraz taki  dodatek zgodnie z przepisami może być
przyznawany,  jeśli  w  danej  klasie  integracyjnej  funkcjonuje  dziecko  z  orzeczeniem  o
potrzebie  kształcenia  specjalnego,  czyli  nastąpiło  ograniczenie  możliwości  otrzymania
dodatkowych środków z tytułu pracy wyłącznie w klasie integracyjnej. Jeśli są tam dzieci,
które  wymagają  specjalnego  traktowania,  taki  dodatek  nadal  funkcjonuje,  ale  nie  dla
wszystkich. Nie znaleźliśmy tutaj rozwiązania, zresztą nie tylko my.

Głosowanie ws pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały:  za -  7,  przeciw -  0,
wstrzymało się – 0.

Ad. 5
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  ustalenia  planu  sieci  publicznych  szkół
podstawowych  prowadzonych  przez  Miasto  Pabianice  oraz  określenia  granic
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019r. (zał. nr 5) 

Naczelnik WEKiS: obowiązek podjęcia niniejszej uchwały wynika z art. 39 ust. 5 i 5a
ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe (t. j. Dz. U. z 2018 r. poz. 996, 1000,
1290,  1669  i  2245  oraz  z  2019  r.  poz.  534),  zgodnie  z  którymi  Rada  gminy  ustala
plan sieci publicznych  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  gminy,  a  także
określa granice obwodów publicznych szkół podstawowych, wskazuje adresy ich siedzib
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oraz  adresy  innych  lokalizacji  i  prowadzenia  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych
i opiekuńczych. 

Zmiany w zakresie ustalenia planu sieci szkol wynikają z treści art. 81 ustawy z dnia
22 listopada 2018 r.  o zmianie ustawy -  Prawo oświatowe, ustawy o systemie oświaty
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2018 r. poz. 2245 i poz. 2432). 

Głosowanie ws pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały:  za -  7,  przeciw -  0,
wstrzymało się – 0.

Ad. 6
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  powołania  Komisji  Konkursowej  do  spraw
przyznawania nagrody Rady Miejskiej w Pabianicach dla najzdolniejszych uczniów,
mieszkańców Gminy Miejskiej Pabianice (zał. nr 6)

Naczelnik Biura Rady Miejskiej Pan Arkadiusz Bujacz omówił projekt ww. uchwały. 
Zgodnie  z  §  4  ust.  1  i  2  Regulaminu  przyznawania  Nagrody  Rady  Miejskiej

w Pabianicach  dla  najzdolniejszych  uczniów,  mieszkańców Gminy  Miejskiej  Pabianice,
stanowiącego  załącznik  do  uchwały  Nr  XXV/307/16  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach
z dnia 21 kwietnia 2016r.  w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania nagrody Rady
Miejskiej  w  Pabianicach  dla  najzdolniejszych  uczniów,  mieszkańców  Gminy  Miejskiej
Pabianice,  w skład  Komisji  opiniującej  złożone  do  Rady  Miejskiej  wnioski  wchodzi:
1-  Honorowych Obywateli  Miasta Pabianic,  1-8 radnych Rady Miejskiej,  Prezydent  lub
Zastępca  Prezydenta  Miasta,  Naczelnik  Wydziału  ds.  Oświaty.  Skład  Komisji  uchwala
Rada  Miejska  w  Pabianicach  odrębną  uchwałą.  W  związku  z  nową  kadencją  Rady
Miejskiej w Pabianicach należy powołać nowy skład Komisji. 

Głosowanie ws pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały:  za -  7,  przeciw -  0,
wstrzymało się – 0.

Ad. 7
Zaopiniowanie projektu uchwały ws określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy
Miejskiej Pabianice na rok 2019 (zał. nr 7)

Zgodnie  z  art.  37  ust.1  i  2  ustawy  z  dnia  20  lipca  2017  roku  Prawo  Wodne
(t. j. Dz. U z 2018 r. poz. 2268, z 2019 r.  poz. 125, 534) rada gminy określa w drodze
uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy,
który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz wykaz kąpielisk na terenie
gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Przez  kąpielisko  rozumie  się  wyznaczony  przez  radę  gminy  wydzielony
i oznakowany  fragment  wód  powierzchniowych,  wykorzystywany  przez  dużą  liczbę
osób kąpiących  się,  pod  warunkiem  że  w  stosunku  do  tego  kąpieliska  nie  wydano
stałego zakazu  kąpieli;  kąpieliskiem  nie  jest:  pływalnia,  basen  pływacki  lub
uzdrowiskowy, zamknięty zbiornik wodny podlegający oczyszczaniu lub wykorzystywaniu
w  celach  terapeutycznych,  sztuczny,  zamknięty  zbiornik  wodny,  oddzielony  od  wód
powierzchniowych i wód podziemnych -art. 16 pkt. 22 cyt. Ustawy.

Na podstawie art. 37 ust. 3 cyt. ustawy przekazano Prezydentowi Miasta Pabianic
wniosek  o umieszczenie  w  wykazie  kąpielisk,  kąpielisko,  które  miałoby  być  otwarte
w sezonie kąpielowym. 
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Projekt  uchwały,  wraz z wnioskami  i  dokumentami  Prezydent  najpóźniej  do dnia
28 lutego,  obowiązany jest  przekazać do zaopiniowania  Wodom Polskim,  właścicielowi
wód  oraz  właściwemu  organowi  Inspekcji  Ochrony  Środowiska  i  państwowemu
powiatowemu lub państwowemu granicznemu inspektorowi sanitarnemu - art. 37 ust 12
cyt. ustawy. Powyższe instytucje nie wniosły żadnych uwag.

Wobec  powyższego  opracowano  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wykazu
kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej  Pabianice na rok 2019, gdzie w wykazie kąpielisk
umieszczony zostanie wydzielony fragment wód powierzchniowych, na którym Prezydent
zamierza  utworzyć  kąpielisko,  którego  organizatorem  będzie  Miejski  Ośrodek  Sportu
i Rekreacji Pabianicach. 

Głosowanie ws pozytywnego zaopiniowania projektu ww. uchwały:  za -  7,  przeciw -  0,
wstrzymało się – 0.

Radny Tadeusz Gęs opuścił obrady Komisji.

Ad. 8
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2018 (zał. nr 8) w zakresie Wydziału Edukacji Kultury i Sportu

Przewodnicząca  Komisji  wskazała,  że  wszyscy  radni  otrzymali  sprawozdanie
z wykonania budżetu w formie papierowej, ale również online, każdy miał czas, żeby się
zapoznać z jego treścią, poprosiła o zwięzłe, merytoryczne omówienie wykonania budżetu.

Naczelnik  WEKiS:  plan  budżetu  Wydziału  wraz  z  3  jednostkami  kultury opiewał
na kwotę  83.182.379,00  zł,  wykonanie  82.465.426,00  zł.  tj.  na  poziomie  ponad  99  %.
Nie będę  szczegółowo  omawiał  poszczególnych  grup,  ponieważ  macie  Państwo
sprawozdanie przed sobą, ale chce zwrócić uwagę na pewne bolączki oświaty tj. sposób
finansowania  oświaty.  W  kwocie  samego  Wydziału  tj.  78  mln  zł  (bez  jednostek
kultury) subwencja  oświatowa  to  jest  33,5  mln  zł,  czyli  dokładamy  jako  miasto
drugie tyle w stosunku do tego, co otrzymujemy z ministerstwa. Związek Miast Polskich
alarmuje,  że  skala  tego  zjawiska  jest  zatrważająca,  część  samorządów  powoli
przestaje móc dźwigać ten ciężar, który jest bardzo kosztowny. ZMP opracował analizę,
która  pokazuje,  jak  w  ciągu  5  lat  zwiększyła  się  suma  wydatków  dodatkowych,
ponoszonych  przez  samorządy  w  stosunku  do  subwencji  oświatowej,  ta  kwota
wzrosła z 8 do  24  miliardów  zł,  co  pokazuje  ogrom  dodatkowych  środków,  które
muszą samorządy na ten cel przeznaczyć. Główne źródło wydatków to płace, stanowią
79 –  81  %,  czyli  środki,  które  dostajemy  od  Państwa  nie  wystarczają  nawet  na
wynagrodzenia.  Druga  rzecz  to  rosnące  wydatki  na  dwie  grupy  zadaniowe:  pierwsza
to dotacje  dla  niepublicznych  jednostek  (szkół  i  przedszkoli),  z  roku  na  rok  powyżej
0,5 mln zł, w 2018r. ta kwota wyniosła już 3,5 mln zł. Druga grupa to w ramach subwencji
oświatowej, grupa wydatków sztywnych tj. środki na tzw. organizację nauki. Wśród tych
33,5 mln zł aż 8 mln zł to środki dedykowane dla dzieci, które mają specjalne potrzeby
edukacyjne:  pieniądze  na  zajęcia  dodatkowe  dla  nich,  na  wyposażenie  sal,  pomoce
dydaktyczne, tego typu wydatki. Z tych środków nie możemy finansować żadnego innego
zadania  oświatowego.  Paradoks  polega  na  tym,  że  niektóre  placówki  mają  problem,
na co wydać  te  pieniądze.  Szkoły  integracyjne  nie  mają  z  tym  problemu,  ale  nie
integracyjna,  która  ma  te  pieniądze  i  trafi  jej  się  dziecko  np.  z  autyzmem  lub  np.
niepełnosprawnością sprzężoną i przychodzi na to dziecko spora kwota (około 55 tys. zł),
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wydać  te  pieniądze  trzeba  wyłącznie  na  potrzeby  dedykowane  dla  potrzeb  dzieci
niepełnosprawnych. Jeśli nie zmieni się sposób finansowania oświaty, to samorządy sobie
nie poradzą. Dla tych z Państwa, którzy nie są związani z oświatą, to sposób finansowania
zadań oświatowych  to  przykład:  jeśli  mamy 27  sztuk  dzieci  w  obwodzie  danej  szkoły,
to musimy  utworzyć  dwa  oddziały,  które  generują  określone  koszty,  statystycznie
roczny koszt utrzymania jednego oddziału to ok 150 tys. zł., jeśli mielibyśmy tych dzieci 25,
to  jest  jedne oddział,  a  subwencja  idzie  na  ucznia,  czyli  dwójka  dzieci  to  jest  raptem
kilka %  większa  subwencja,  a  zadanie  oświatowe  uległo  pomnożeniu  przez  2.  Czyli
jeśli nie  zmieni  się  filozofia  finansowania  zadań  oświatowych,  na  co  samorządowcy
zwracają  uwagę od wielu  lat,  bo  to  jest  problem od dziewięcioleci,  od 1993r.,  wydatki
na oświatę zaczną rosnąć. W tym roku 2019r. subwencja zwiększa się o 1,5 mln zł, a tylko
podwyżka dla nauczycieli  będzie Miasto kosztowała 2,2 mln zł.  Czyli  wzrost  subwencji
pokryje  tylko  70%  podwyżki  styczniowej,  nie  mówiąc  już  o  kosztach  związanych
np. z przeszeregowaniem  ze  względu  na  staż,  awans  zawodowy,  co  też  generuje
dodatkowe kilkaset tysięcy zł rocznie.

Radna Grażyna Wójcik: czy mamy wiedzę nt liczby uczniów w niepublicznych szkołach
na terenie Pabianic, czy jest js nowa szkoła?

Naczelnik  WEKiS:  o  nowej  szkole  nic  nie  wiem,  mamy  2  szkoły  niepubliczne,  liczbę
uczniów znamy, bo przekazujemy subwencję na ucznia, one nas nie kosztują, ale kosztują
nas niepubliczne przedszkola, bo są na naszym garnuszku. Liczby na te chwilę nie znam.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018:
za pozytywną opinią - 6, przeciw - , wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Ad. 9
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2018 w zakresie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji

Główna  Księgowa  w  Miejskim  Ośrodku  Sportu  i  Rekreacji  Pani  Iwona  Binek:
w 2018r.  wykonaliśmy  dochody  w  wysokości  2.183.000  zł,  co  stanowi  99,4  %
zaplanowanych  dochodów  na  cały  rok,  natomiast  wydatki  wykonaliśmy  w  wysokości
7.300.994,00  zł,  z  czego  wydatki  inwestycyjne,  związane  z  aktualnie  trwającą
inwestycją na  Lewitynie  to  kwota  1.220.000,00  zł,  w  tym  środki  trwałe  883,700,00.
Wydatki bieżące  są  zrealizowane  na  poziomie  5.197.000,00  zł.  Z  ogólnych  wydatków
bieżących  najwyższą  grupę  stanowią  wynagrodzenia  i  pochodne  około  50  %  całości
wydatków,  poważną grupę wydatków stanowią wydatki  na energia elektryczna,  cieplna
i woda,  podatek  od  nieruchomości.  Mamy też  wydatki  na  materiały  i  usługi  niezbędne
do utrzymania w należytym stanie obiektów i prawidłowego funkcjonowania ośrodka około
16 %, pozostałe grupy wydatków 8% dodatkowe wydatki.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018:
za pozytywną opinią - 5, przeciw - , wstrzymało się - 1. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Ad. 10
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2018 w zakresie Miejskiego Ośrodka Kultury
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Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Kultury  Pani  Maria  Wrzos-Meus  (dalej:  Dyrektor
MOK):  budżet  MOK  w  2018r.  zamknął  się  kwotą  1.742.879,29  zł  co  stanowi  96%
wykonania  budżetu.  Partycypacja  poszczególnych  kosztów:  największym  składnikiem
są wynagrodzenia 996.015,82 zł, zużycie materiałów i energii  148.170,95 zł. Pozytywną
sprawa jest to że przychód ze sprzedaży produktów, to co mamy od uczestników zajęć,
to 288  tysięcy  zł,  kwota  znaczna,  pozyskaliśmy  pieniądze  od  sponsorów,  darowizny
i refundacje kosztów zatrudnienia od PUP, łącznie przychody MOK w 2018r. to 0,5 mln zł.

Przewodnicząca Komisji: zwróciła uwagę właśnie na ten przychód własny ze sprzedaży
usług.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018:
za pozytywną opinią - 6, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Ad. 11
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2018 w zakresie Muzeum Miasta Pabianic.

Dyrektor  Muzeum  Miasta  Pabianic  Pan  Ryszard  Adamczyk  (dalej:  Dyrektor
Muzeum):  budżet  Muzeum  to  dotacja  z  budżetu  miasta  w  kwocie  1.334.710,00  zł,
przychody  1.404.804,62  zł  plus  bilans  zamknięcia  za  2017  r.  suma  1.809.248,45  zł.
Muzeum  od  pewnego  czasu  uczestniczy  w  projektach  na  pozyskanie  środków
zewnętrznych,  a  na  to  trzeba  mieć  wkład  własny.  Niestety  mieliśmy  tego  pecha,
że w zeszłym roku dwa nasze projekty niestety nie przeszły,  ale  ten wkład własny jest
zabezpieczony  i  te  pieniądze  przechodzą  na  kolejny  rok.  Dodatkowo  mamy  pewne
zawirowania kadrowe, nieobecności, zasiłki rehabilitacyjne, to też  powoduje, ze część tych
pieniędzy zostaje  w budżecie.  W tym roku  chcemy część  zaoszczędzonych  pieniędzy
wykorzystać na bieżące naprawy,  które były wstrzymane ze względu na tej  jeden duży
remont. Proszę o ewentualne pytania.

Radna Grażyna Wójcik: czego dotyczył ten duży remont?

Dyrektor  Muzeum:  to  był  wspólny  projekt  razem  z  MOK,  oszacowanie  na  7  mln  zł,
ale praktycznie z  wkładem własnym to było  około 10 mln zł,  remont  dwóch budynków
Muzeum,  budynku  MOK.  W  trakcie  okazało  się,  że  nie  nie  doszacowano  budżetu,
nałożyły się problemy Miasta związane z tramwajem, to wszystko razem spowodowało,
że w  trakcie  odstąpiliśmy  od  procedur.  Bolejemy  nad  tym,  ale  było  dosyć  duże
przekroczenie. Projekt w ramach zit – zintegrowane projektu terytorialne. 

Dyrektor  MOK:  wkładem własnym miał  być  remont  sali  MOK,  na  które  już  wydaliśmy
pieniądze, ale okazał się niewystarczający. Procedury składania wniosków i pozyskiwania
poszczególnych przejść z etapu na etap trwa, trafiliśmy na fatalny rok, bo przesuwano
termin  i  to  oszacowanie,  które  było  rok  wcześniej  okazało  się  zupełnie  nieadekwatne
do tego, co zastaliśmy po roku, stąd ta różnica.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018:
za pozytywną opinią - 6, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Radna Joanna Kupś opuściła obrady Komisji.
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Ad. 12
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok     2018 w zakresie Miejska Biblioteka Publiczna.

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Pani Marzena Litman (dalej: Dyrektor MBP):
5  bibliotek  na  terenie  miasta  i  obejmujemy  też  swym  działaniem  teren  powiatu
pabianickiego. Na ten cel  uzyskaliśmy 65 tysięcy zł.  Dużą kwotę stanowiła też dotacja
z Biblioteki  Narodowej  55.800,00  zł,  budżet  obywatelski  27.300  zł,  przychody  własne
51 tysięcy  zł,  darowizny  od  czytelników.  Nasz  budżet  to  oczywiście  głównie
wynagrodzenia dla  pracowników  i  koszty  związane  z  wynajmem  pomieszczeń,  bo  nie
mamy  własnych  budynków.  Łącznie  z  dyrektorem  mamy  24  pracowników,  ale  nie
przekroczyliśmy jeszcze magicznej kwoty 1 mln zł na wynagrodzenia. Największa kwota
i to cieszy to kwota na zakup zbiorów, blisko 140 tys. zł nie mieliśmy takiej kwoty jeszcze.
Warto  podkreślić,  że  opracowujemy  nasze  zbiory  zgodnie  z  dyskryptem  Biblioteki
Narodowej,  znacznie  korzystniejsze  dla  czytelników.  Blisko  10  tysięcy  czytelników,
110 tysięcy  odwiedzin,  prawie  300  tysięcy  wypożyczeń,  każda  książka  przynajmniej
dwa razy  wypożyczona,  spotkania  w  Dyskusyjnym  Klubie  Książki,  Historycznym,
Podróżnika,  które  cieszą się  ogromną popularnością,  zanotowaliśmy prawie 10 tysięcy
osób na tych spotkaniach. 

Radna Iwona Marczak: czy młodzi ludzi oprócz lektur czytają inne książki?

Dyrektor MBP: oczywiście wpadają po lektury,  ale często zostają na dłużej.  Mamy taki
ciekawy  projekt  „Mała  książka,  wielki  człowiek”,  którego  celem  jest  przyzwyczajanie
3- atków do chodzenia do biblioteki,  bo wśród dorosłych osób nie ma tej  świadomości,
że można przyjść  do biblioteki  i  dziecku poczytać,  w ten sposób go przyzwyczajać do
przychodzenia do biblioteki.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu za rok
2018:  za pozytywną opinią  -  5,  przeciw -  0,  wstrzymało się  -  0.  Komisja  zaopiniowała
pozytywnie.

Opinia Komisji oświaty kultury i Sportu (zał. nr 9)

Ad. 13
Sprawy różne
Spraw rożnych nie było. 

Naczelnik WEKiS: odpowiadając na pytanie Pani radnej Grażyny Wójcik: łącznie mamy
181 uczniów w prywatnych placówkach oświatowych.

Protokołowała: Przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                       Iwona Marczak
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